
Onderwerp: agendapunt 9.1 van de raadscommissievergadering van 20 augustus 2020 
 
Geachte dames/heren, 
 
Voor de inwoners van Andijk is de energievoorziening natuurlijk erg belangrijk maar ook de manier 
waarop en op welke plaats het wordt opgewekt.  
 
Ad argumenten 3. 
 
Als inwoner van de Gemeente Medemblik besef ik dat ik woon aan het laatste stukje van de 
Westfriese Omringdijk, in de gemeente Medemblik, dat nog helemaal puur is zoals het in origine in de 
16e eeuw is aangelegd. Dus direct liggend aan het water met een wijdse blik over het uitgestrekte 
IJsselmeer. (zie ook blz 98 RES-NHN) Het zicht is niet aangetast door allerhande veranderingen zoals 
de vooroever bij Medemblik ( waardoor de dijk niet meer direct aan het IJsselmeer grenst) en de 
locatie van het PWN buitendijks met werkhaven, waardoor die hier ook niet meer direct aan het water 
van het IJsselmeer ligt en vanaf de vuurtoren de Ven tot aan Enkhuizen zijn “vooroevers”. Dus ook 
hier geen dijk direct aan het grote water van het IJsselmeer.  
Dit geldt voor het stuk Westfriese Omring dijk dat gesitueerd is tussen het vakantiepark het Grootslag 
en de buitendijks gelegen PWN-locatie. Dit cultuurhistorisch stukje dijk met uitzicht dient gekoesterd te 
worden en geen zoekgebied te zijn.  
 
Dit unieke stukje van de Westfriese Omringdijk moet bewaard blijven met zijn directe ligging aan het 
water als ook met het wijdse uitzicht over het IJsselmeer. Het is zowel een provinciaal monument (blz 
97 concept RES-NHN) en heeft een hoge cultuurhistorische waarde. 
 
Het voorstel zoals beschreven in het concept RES NHN ‘‘Duurzaam Leefbaar’’ van dhr. Buitendijk blz 
25, waarin zonnezandbanken juist in het zicht van dit stuk dijk gesitueerd worden verstoord het vrije 
zicht. Dat is juist het unieke hier. Net als de grillige kust, die dhr. Buitendijk als voorwaarde ziet om de 
zonnebanken aan te leggen!! De zonnezandbanken zouden wel voor de vooroever bij Medemblik 
aangelegd kunnen worden, net zoals buitengaats bij het PWN richting Enkhuizen. Daar is al geen 
zicht meer op het water en de zonnepanelen zullen dan ook minder op vallen.  
Het eiland de Kreupel ligt net ver genoeg weg en is klein genoeg om het wijdse uitzicht niet echt aan 
te tasten om dat verder naar alle kanten geen zicht belemmeringen zijn behalve de grillige dijk zelf. 
Echter bij een “vergrote Kreupel” zoals aangegeven op blz 36 in het Rapport Wieringerhoek van RWS 
zal van een wijds gezicht op het IJsselmeer geen sprake meer zijn.  
 
Het IJsselmeer, het grootste zoetwater meer van Europa, is ook een uniek natuurgebied op zich. Alles 
wat daarin aangelegd wordt gaat ten koste van de natuur en heeft invloed op de biotoop. Bovendien is 
het nog de vraag of de zonne-eilanden de biodiversiteit vergroten. De biodiversiteit zal veranderen 
maar ten goede? Zijn deze eilanden wellicht een betere kans voor het drijvend fonteinkruid? Een ware 
plaag op het Markermeer?  
De vogels zullen de eilanden gaan gebruiken. Hun uitwerpselen zullen een negatief effect op de 
opbrengst van de zonnepanelen hebben. Moeten we dit unieke zoetwaterbekken aantasten terwijl er 
nog zoveel andere mogelijkheden zijn om zonnepanelen te plaatsen? (zie ad argumenten 4 hieronder) 
 
Ad Argumenten 4. 
 
Zonnevelden/weides aanleggen op de schaarse natuur- en landbouwgrond is in Nederland een hele 
dure investering. Het kost ons de weinige natuur, die al zo schaars is, en er zijn genoeg goede 
alternatieven. Zonnevelden op (industriele) daken, niet in gebruik genomen energieterreinen, boven 
parkeerplaatsen, tegen geluidswallen van snelwegen, langs spoorlijnen en langs de dijken van de 
Afsluitdijk zijn legio mogelijkheden en tasten de natuur die we nog hebben, met al zijn facetten, niet 
aan. 
In de rapporten wordt gesproken over 30% zonnecellen op daken. Waarom kan dit geen 60% 
worden?  
 
Uit o.a. RES NHN “duurzaam Leefbaar” (zie schema’s blz 15) blijkt dat met name de datacenters de 
energieverslinders zijn. Moeten wij daar onze natuur voor opofferen en moeten wij dat als burgers 
betalen? 
 



In de bijlage vind u een lijst met mailadressen van Andijkers die mijn standpunt ondersteunen.  
 
Hopelijk wordt dit stuk Westfriese Omringdijk ongerept gelaten. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
E.F.A. de Boer 


